
Zápisnica zo zasadania Snemu SAV, 
ktoré sa konalo dňa 21. apríla 2009

Prítomní:  podľa prezenčnej listiny
Prizvaní:  členovia  P  SAV   a zvolení  členovia  P  SAV  v novom  funkčnom  období  podľa 
prezenčnej listiny

Program: 
1. Otvorenie  a schválenie programu
2. Voľba mandátovej a volebnej komisie a voľba návrhovej komisie
3. Správa o činnosti SAV za rok 2008 (Š. Luby)
4. Správa o činnosti P SAV za obdobie 2005 – 2009 (Š. Luby)
5. Správa o činnosti Snemu SAV za obdobie 2005 – 2009 (D. Podmaková)
6. Rôzne
7. Schválenie uznesení Snemu SAV
8. Odovzdanie ďakovného listu predsedovi SAV a členom Snemu SAV vo volebnom 

období  2005 – 2009
9. Záver

K bodu 1:   Zasadanie o 12.45 hod. otvorila a viedla predsedníčka Snemu SAV D. Podmaková. 
Privítala  členov  snemu  a hostí   a predložila  návrh  programu  rokovania.  V  diskusii 
k navrhovanému programu zaznelo  z pléna  upozornenie,  že  vzhľadom na  to,  že  v návrhu 
programu nie sú plánované žiadne voľby, nie je potrebné voliť volebnú komisiu. Verejným 
hlasovaním snem schválil  zmenu 2.  bodu programu takto:  „Voľba mandátovej  komisie  a 
voľba  návrhovej  komisie“  a následne  jednomyseľne  schválil  v tomto  zmysle  zmenený 
program zasadania snemu.
Zapisovaním bol poverený P. Pristaš, overovateľmi K. Iždinský a K. Kollár.

K bodu 2: D. Podmaková informovala,  že na základe  počtu prezentovaných členov je Snem 
SAV  uznášaniaschopný a predložila návrh na členov pracovných komisií. 
Snem SAV zvolil:
• Mandátovú komisiu v zložení:  K. Kollár – predseda, A. Kiss, J. Krištiak
• Návrhovú komisiu v zložení:  J. Klačka – predseda, M. Považaj, M. Tyšler

D. Podmaková ospravedlnila neprítomných členov Predsedníctva SAV a požiadala predsedu 
SAV Š. Lubyho o prednesenie Správy o činnosti SAV za rok 2008.

K bodu 3:  Správu o činnosti SAV za rok 2008 predniesol Š. Luby. Vzhľadom na to, že správa 
bola rozoslaná členom Snemu SAV v elektronickej forme už 10. apríla 2009  sústredil sa len 
na  vybrané  okruhy  tém.  Informoval  v prvom  rade  o zapojení  sa  SAV  do  čerpania 
Štruktúrnych  fondov  EÚ,  o snahách  o zvýšenie  rozpočtu  SAV  v roku  2009,  o  spôsobe 
premietnutia  finančného  ohodnotenia  ústavov  SAV  na  základe  a výsledkov  akreditácií, 
o vedeckých projektoch riešených na pracoviskách SAV, o zabezpečovaní rodovej rovnosti 
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a v závere vyzdvihol niektoré vybrané výsledky. Predsedníčka Snemu SAV D. Podmaková 
poďakovala za prednesenie správy a otvorila k nej diskusiu.

V diskusii zazneli viaceré pripomienky venované najmä vysvetleniu výrazného zníženia 
počtu  doktorandov  na  SAV a možnostiach  zvrátiť  tento  stav,  o formálnych  nedostatkoch 
v správe,  a v jej  časti  venovanej  čiastkovým  správam  THS,  o nejasnostiach  s rozpisom 
príjmov  a o  potrebe  jazykovej  korektúry  správy  ako  celku  (K.  Kollár).  Ďalej  zazneli 
pripomienky  k chybe  v tabuľke  ohlasov,  v hodnotení  práce  vedeckých  spoločností 
(Astronomická spoločnosť a astronomická olympiáda –  Ľ. Neslušan).

V reakcii  na pripomienky Š. Luby vysvetlil  problém doktorandského štúdia,  nejasnosti 
okolo rozpisu príjmov a vysvetlil rozdiely medzi plánovanými a reálnymi príjmami SAV v 
minulom roku a informoval o tom, že správa už prešla jazykovou korektúrou.

Po vystúpení  predsedu SAV začala  živá  a rozsiahla  diskusia  na  tému doktorandského 
štúdia.  Hovorilo  sa  o zníženom  záujme  niektorých  odborov  absolventov  VŠ o  tento  typ 
štúdia,  o problémoch  spojených  s akreditáciou  odborov  na  VŠ,  o  probléme  garantov  a 
možnostiach  prijímania  doktorandov zo zahraničia  (J.  Slezák,  P.  Komadel,  L.  Rýchla,  F. 
Čiampor). D. Podmaková ukončila rozpravu na túto tému s tým, že problém doktorandského 
štúdia  je  všeobecnejší  a  netýka  sa  len   Správy  o činnosti  SAV  za  rok  2008.  V zmysle 
odporúčania K. Kollára navrhla doplniť kapitolu 3 Správy o vysvetlenie dôvodov zníženia 
počtu doktorandov – vplyv zákona o VŠ a problémy s garantmi a dohodami medzi ústavmi 
SAV a vysokými školami. V pripomienke  M. Novák doplnil medzi spomínané dôvody aj 
celospoločenské problémy s akceptáciou absolventov doktorandského štúdia.

D.  Podmaková  potom  predložila  návrh  uznesenia  snemu  k tomuto  bodu  programu  o 
doplnení kapitoly 3 v zmysle pripomienok z diskusie. Verejným hlasovaním snem schválil 
toto uznesenie jasnou väčšinou hlasov.

K bodu 4:  Správu o činnosti P SAV za obdobie 2005 – 2009 predniesol Š. Luby. Pripomenul, že 
správa o činnosti  P SAV nemôže byť  kompletná,  nakoľko funkčné obdobie tohto orgánu 
končí začiatkom júna. Hlavnými tézami správy boli identita, partnerstvo, MVTS a nástroje. 
V jednotlivých  oblastiach  sa  potom venoval  činnosti  P  SAV v oblasti  akreditácií,  vzniku 
Centier excelentnosti,  stimulácii špičkových tímov, fondu Štefana Schwarza, výstavám, na 
ktorých  sa  SAV  v tomto  období  podieľala.  Dokumentoval  počty  výstupov  a ohlasov  na 
vedeckú produkciu SAV a konštatoval,  že  pravidelne  rastú.  V téme partnerstva  sa  potom 
venoval téme spolupráce s vládou v legislatívnom procese, edičným programom, expertízam 
a analýzam.  Konštatoval,  že  SAV  prostredníctvom  svojich  pracovníkov  má  zastúpenie 
v radách vlády SAV, viaceré dohody s ministerstvami, Slovenskou rektorskou konferenciou, 
ako aj ostatnými organizáciami vedy a výskumu na Slovensku, napr. SAPV, SNM a iné.
V rámci  medzinárodnej  spolupráce  má  SAV  uzavretých  19  medziakademických  dohôd 
(MAD),  zapája  sa  do  projektov  7.  RP EÚ,  ako aj  ďalších  projektov  európskej  vedeckej 
infraštruktúry – EMBO, ESA. Š. Luby konštatoval významné zvýšenie efektívnosti – či už 
zlepšenie energetickej účinnosti areálu SAV na Patrónke v Bratislave, ale najmä výraznej 
informatizácie  a rozvoja  internej  siete  SAV  a projektu  veľkej  výpočtovej  techniky. 
V sledovanom období sa pravidelne zvyšoval rozpočet SAV z pôvodných 1,5 miliardy Sk až 
na  približne  2  miliardy  Sk  v tomto  roku.  S tým  súvisel  aj  pravidelný  nárast  príjmov 
zamestnancov SAV.
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V diskusii po  tejto  správe  zaznela  jediná  vážnejšia  pripomienka  –  G.  Bianchi  požiadal 
o doplnenie  časti  venovanej  spolupráci,  a to  o výsledky  spolupráce  s mimovládnymi  a 
medzinárodnými  organizáciami.  D.  Podmaková  potom  poďakovala  za  správu  a ukončila 
diskusiu na túto tému.

K bodu 5: V ďalšej časti prevzala vedenie zasadnutia snemu predsedníčka II. komory snemu L. 
Rychlá  a požiadala  predsedníčku Snemu SAV o prednesenie  Správy o činnosti  Snemu za 
obdobie 2005 – 2009.  D. Podmaková vo svojej správe chronologicky informovala o práci 
Snemu SAV od zmeny štatútu  SAV, zmeny v počte  podpredsedov P SAV, schvaľovania 
pravidiel  rozdeľovania  rozpočtu,  zaradenia  dvoch  nových  organizácií  do  oddelení  vied  v 
rámci SAV. Snem sa v tomto období taktiež vyjadroval k činnosti APVV, schválil inovované 
pravidlá pre obsadzovanie miest riaditeľov. Vysoko pozitívne hodnotila spoluprácu P SAV 
a Snemu SAV v uplynulom období  a spomenula  ďalšie  významné  aktivity,  na  ktorých  sa 
Snem SAV podieľal: mzdová reforma, evaluácie, akreditácie, granty. Za najdôležitejšiu úlohu 
Snemu SAV v poslednom období označila voľby nového Predsedníctva SAV.

      V diskusii po tejto správe zazneli viaceré pripomienky. F. Čiampor doplnil údaje o podpore 
projektov 7. RP zo strany P SAV, J. Slezák vysvetlil problémy okolo zmeny štatútu komisie 
VEGA.  I.  Zahradník  potom poďakoval  výboru  i celému  Snemu  SAV  za  participáciu  na 
riešení problémov a práce v komisiách P SAV, menovite vyzdvihol prístup J. Krištiaka,  L. 
Rychlej a A. Kissa. V reakcii na toto vystúpenie J. Krištiak ocenil nový prvok v práci P SAV, 
a to  jeho  sociálny  program  a a vyzval  na  pokračovanie  tejto  aktivity.  L.  Rychlá  potom 
poďakovala za prednes správy a uzavrela k nej diskusiu.

K bodu 6: K tomuto bodu neboli žiadne príspevky.

K bodu 7:  Predseda návrhovej komisie J. Klačka predložil snemu na schválenie návrh uznesení 
z rokovania snemu. Snem SAV jednomyseľne schválil návrh uznesení.

K bodu 8: D. Podmaková sa rozlúčila s doterajšími členmi P SAV a potom prečítala a odovzdala 
ďakovný listy  predsedovi  SAV a členom Predsedníctva  SAV. J.  Krištiak,  L.  Rychlá  a D. 
Podmaková  odovzdali  ďakovné  listy  všetkým členom Snemu  SAV vo  volebnom období 
2005 – 2009.  Predseda  SAV odovzdal  ďakovné listy   členom výboru,  ktorí  v uplynulom 
funkčnom období vykonávali funkciu predsedu Snemu SAV.

K bodu 9: D. Podmaková poďakovala prítomným členom snemu za účasť a aktivitu pri rokovaní 
programu  a zasadnutie  Snemu SAV o 15.00 hod. ukončila.

V Bratislave dňa 21. 4. 2009
Zapísal: P. Pristaš
Overili: K. Iždinský,  K. Kollár

                                                                         Dagmar Podmaková
                                                                                              predsedníčka Snemu SAV
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Uznesenia
z rokovania Snemu SAV dňa 21. 4. 2009

1. Snem SAV schvaľuje  výročnú správu o činnosti SAV za rok 2008 s doplnkom 
vysvetlenia súčasného stavu doktorandského štúdia, ktoré odznelo v diskusii.

2.  Snem SAV berie na vedomie správu o činnosti P SAV za obdobie jún 2005 – apríl 
2009.

3.  Snem SAV  berie na vedomie správu o činnosti Snemu SAV  a Výboru Snemu SAV 
za obdobie 2005 – 2009.

Návrhová komisia: J. Klačka, M. Považaj, M. Tyšler
Bratislava 21. 4. 2009
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